
Svar fra Asker Senterparti 
 

Overordnet arealforvaltning 

1. Det største tiltaket som må gjøres er å sørge for gode, overordnede planer som forplikter 
både administrasjon, innbyggere og ikke minst politikere. De mest bærekraftige 
kvadratmeterne er de vi ikke bygger ned. Vi må se nytt på hvordan vi kan sambruke areal og 
hvilke allerede nedbygde arealer vi kan bruke på nytt eller på andre måter. Vi må være 
restriktive med å gi dispensasjoner i byggesaker.    
 

2. Asker kommune er nå i prosess med å vedta en handlingsplan (12 års-plan) om akkurat 
dette (naturmangfold). På denne måten har vi fått mye god og ikke minst oppdatert kunnskap 
om naturverdier i kommunen. Vi har også utrolig mange engasjerte og kunnskapsrike 
innbyggere som er opptatt av naturverdier og naturmangfold som registrerer arter og passer 
på i saker som kan påvirke artsrikdom og viktige naturområder. Asker kommune har også 
veldig flinke ansatte på dette feltet.    

3. Senterpartiet mener at klima- og miljøplaner må være en del av kommunens arbeid på 
samme måte som annet planarbeid, med faste rutiner for å oppdatere og rullere disse.  Vi vil 
jobbe for at avdelingene Natur, Miljø og Landbruk og Plan og Bygg har tilstrekkelige midler til 
å utføre godt, faglig arbeid. Samtidig er det utrolig viktig at alle prosesser som påvirker 
innbyggere og natur, åpnes for høringsinnspill og at man har en kunnskapsbasert behandling 
av disse sakene. Behovet for og målsetningene for en kunnskapsbasert arealforvaltning er 
tydelig forankret i mange politiske vedtak denne kommunestyreperioden som Senterpartiet 
vil jobbe aktivt videre med i neste periode.    
 

4. Etter vår vurdering er dette allerede godt ivaretatt i kommunens temaplan for 
naturmangfold.   
 

5. Det kan vi ikke på et generelt grunnlag. Energi må vi ha og i noen tilfeller er nok 
solcelleparker og vindmøller den beste øsningen.   
 

6. Ja, vi ser ikke behov for å sette av mer areal til fritidsbebyggelse.   
 

7. Asker er allerede godt i gang med restaurering av myr – med foreløpig gode resultater.    
 

8. Myr, våtmark, ålegrassenger og matjord    
 

Jordvern og matsikkerhet 
 

9. Landbruket i Asker er viktig både som vårt bidrag til verdens matproduksjon, for å holde 
kulturlandskapet i hevd og som rekreasjonsområder for innbyggerne. Stortinget har vedtatt at 
matproduksjonen i Norge skal økes med 20 prosent fram til 2030. Areal- og planarbeidet i 
kommunen må gjøres på en slik måte at dyrkbare arealer vernes og kulturlandskapet kan 
holdes i hevd til glede for alle innbyggere i kommunen. Tilgjengelighet til turområder, utmark 
og strandsoner må sikres i samråd med grunneierne.   
 

Oslofjorden 

 

10. Absolutt, dette har vi jobbet for i mange år. Helt konkret skal vi være tydelige på at dyrka jord 
er ikke «ledig» til omdisponering, da det allerede er i bruk til næringsformål. Senterpartiet 



mener at dyrkbar mark ikke skal brukes til annet enn matproduksjon. Vi vil arbeide for at 
driveplikten skjerpes, både på offentlig og privat grunn. Og til slutt skal vi kjempe for at 
offentlige bygg utelukkende skal bygges på udyrkbare arealer.   
 

11. Ja, Oslofjorden og Drammensfjorden skal være reine, rike og tilgjengelige fjorder for alle. 
Mange bor rundt fjorden og arealet omkring er vurdert som et av de mest artsrike og 
verdifulle arealene i hele Norge både for dyr og mennesker. Fjordene våre må få en god 
miljøtilstand der vi ivaretar fiskebestand, tareskog og muligheten for et aktivt friluftsliv. Marin 
forsøpling, mikroplast og tilførsel av nitrogen, fosfor og partikler er alvorlige miljøproblemer i 
fjordene våre.  
 

12. Ja 

 

13. Ja 

 

14. Ja 

 

15. Ja 

 

16. Vi vil være pådrivere for at skogeierne følger det lovverket og de miljøstandardene     vi til 
enhver tid har for skogbruket.    
 

Skog/Marka 

 

17. Det må bli opp til Stortinget å fastsette hvordan Norge – og norske kommuner – skal følge 
opp FN’s anbefalinger om vern av all natur.   
 

18. Se svar på spørsmål 17.   
 

19. Se svar på spørsmål 17.   
 

20. Nei 
 

21. Det ligger i dag føringer i den nye PEFC-standarden om at skogbruket skal legge mer vekt 
på lukkede hogster. Dette blir det lagt vekt på i skogeierorganisasjonene. De kommer til å 
tallfeste utviklingen på dette.   
 

22. Det er slik det fungerer i dag- det er en god ordning    
 

23. Nei 
 

24. Nei 
 

Klima og samferdsel 
 

25. For å begrense biltrafikken er det viktig å etablere flere bussruter med hyppigere avganger, 
og sørge for tilstrekkelig pendlerparkering ved viktige kollektivknutepunkter. Busslinjene må 
være tilknyttet bolig- og næringskonsentrasjoner og sørge for mating til jernbane og båt. 
Kortere reisetid for Spikkestadtoget og matebuss til alle avganger er viktig for å få flere til å 
bruke toget. Flere avganger for de utslippsfrie hurtigbåtene til og fra Oslo, og forlenging av 
tilbudet til Sætre vil kunne avlaste veiene.  For å få flere til å gå og sykle, må det legges 



bedre til rette for myke trafikanter. Gode og sammenhengende sykkelveier/sykkelfelt i hele 
kommunen er viktig for å få flere til å gå eller bruke sykkel til daglig transport. Kombinerte 
gang- og sykkelveier må være brede nok til at gående og syklende kan få atskilte felt, og bør 
ikke krysse bilvei unødig. På strekninger med stor trafikk er sykkelfelt langs veibanen på 
begge sider en god løsning.   
 

26. En utbygging av E18 mellom Oslo og Asker, basert på de rammer som er lagt for det første 
etappen Lysaker-Strand, vil gir en betydelig økt kapasitet for kollektivtrafikken, men ikke for 
privatbiler og næringstransport. (Vi må her minne om at de opprinnelig planene for ny E18 
mellom Oslo og Asker er lagt i skuffen.)   
 

27. Senterpartiet mener at kommunen har en viktig rolle i omstillingen til lavutslippssamfunn. 
Kommunene har ansvar for arealpolitikk og legger langsiktige rammer for aktivitet innenfor 
sitt geografiske område. Det er viktig at Asker kommune har oversikt over sitt klimaavtrykk 
og risiko for skade på klimaet. Senterpartiet mener kommunen bør bruke sin innkjøpsmakt 
på en slik måte at klimavirkningen vurderes og vektlegges, og at det derfor blir naturlig å 
velge klimavennlige løsninger. Dette kan gjelde både materialvalg, teknologiløsninger, 
avfallshåndtering, energieffektivisering med mer. Senterpartiet mener Asker kommune skal 
gå foran med et godt eksempel, og vil bidra til å sette fokus på klima.  Asker kommune har 
valgt å bygge den nye, sammenslåtte kommunen på FNs bærekraftsmål. På denne måten 
skal kommunen driftes etter målet om bærekraftig utvikling. Senterpartiet vil bidra til at vi i 
praksis tenker globalt og handler lokalt. 
 
Stedsidentitet 
 

28. Etter vår mening er dette godt ivaretatt i kommuneplanen for nye Asker kommune og 
temaplanen for naturmangfold.    
 

29.  Om dette ikke er tilstrekkelig ivaretatt gjennom våre bestemmelser og retningslinjer for 
utarbeidelsen av reguleringsplaner, så må vi vurdere det ja.   
 


